
Til: Omsorg og ældre 

Høringssvar fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2023 

Ældrerådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet i Omsorg og ældre den 17. 

januar 2023 

Punkt Bemærkninger 

2. Beslutning om 
administrationen skal 
arbejde med et 
konkret forslag for 

etablering af 
straksudlevering af 
hjælpemidler 

27.60.00-A00-2-22 

 

I denne sag orienteres udvalget om nuværende praksis med 
visitation og udlevering af hjælpemidler, samt om 
muligheden for at etablere straksudlevering af visse former 
for hjælpemidler. 
Det er administrationens samlede vurdering, at der bortset 
fra enkelte borgeres oplevelse af en serviceforbedring, ikke 
er nogen væsentlige gevinster forbundet med at etablere 
straksudlevering af hjælpemidler i Frederikssund kommune. 
På denne baggrund anbefaler administrationen, at der ikke 
arbejdes videre med etablering af straksudlevering af 
hjælpemidler i Frederikssund Kommune. 
Seniorrådet er enige i administrationens indstilling og 
håber, at administrationen jævnligt vil vurdere, om der kan 
være andre muligheder for udlevering af disse hjælpemidler 
lokalt, fx i forbindelse med at Rehabiliterings- og 
Træningsafdelingens flytning på Dybendal- 

3. Orientering om 
udviklingsplan for 
Rehabilitering og de 
midlertidige pladser 

29.00.00-A00-10-22 

 

Administrationen fremlægger en 1. årig udviklingsplan for 
Rehabilitering og de midlertidige pladser, med fire 
fokusområder. 
I 2022 var der stor udskiftning i personalet. Udfordringer 
med at rekruttere personale, højt sygefravær samt skift i 
ledelsen. 
Udviklingsplanens fire fokusområderne – Et godt 
arbejdsfællesskab, med 3 indsatsområder - Stabil drift, med 
5 indsatsområder -Bedre fysiske rammer. Med fire 
indsatsområder og -Styrket faglighed og relationel 
koordinering, med 6 indsatsområder. 
Der er allerede igangsat en række initiativer. 
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning. 

4. Orientering om 
opfølgning på budget 
2023-2026 

00.30.04-Ø00-47-22 

 

Omsorg og ældreudvalgets område indeholder fire initiativer, 
hvoraf to er implementeret, én er delvis implementeret og én er 
endnu ikke implementeret. 

1. Styrkelse af ældreområdet med 25 mill. kr. er indarbejdet 

i budgettet. 

2 mill. kr. til Klippekortordning er indarbejdet i budgettet. 

2. Genåbning af 7 pladser på Tolleruphøj forventes åbnet i 

april 2023. 

3. Flytning af Rehabilitetsafdelingen afventer tilbagemelding 

fra Nordsjællands Hospital vedr. indgåelse af lejemål. 



4. Praktikvejledere til Social- og sundhedspersonalet er 

ansat. 

Seniorrådet tager opfølgningen til efterretning 

 5. Orientering om 
Attendos brug af 
Døgnplejen 

27.33.00-P05-1-21 

 

Døgnplejens besøg på Attendo Lærkevej i 2022 har ifølge 
bilaget et omfang, som gør, at man må stille spørgsmål ved 
det rimelige i at opretholde en arbejdsdeling mellem den 
private organisation Attende og den kommunale døgnpleje, 
som betyder træk på døgnplejen i det omfang, som statistik 
for året 2022 tegner et billede af. 
Betalingen fra Attendo for dette træk på den kommunale 
døgnpleje er på ingen måde i balance med de ressourcer, 
døgnplejen har skullet levere. Man må derfor overveje, om 
det ikke er urimeligt at bruge kommunale ressource på 
denne måde, når sygeplejerskerne kan oplære de ansatte 
Social og sundhedsassistenter til at udføre de fleste 
sygeplejeopgaver. 
 
 

6. Orientering om 
overvejelser om eget 
vikarkorps 

29.18.00-A00-2-22 

 

Seniorrådet er opmærksom på, at administrationen ikke 
finder det relevant med inddragelse i denne sag. 
Imidlertid har Seniorrådet igennem de sidste ca. 5 år ved 
flere lejligheder foreslået oprettelse af et internt vikarkorps 
til imødegåelse af det store behov, der til stadighed er for at 
trække på eksterne bureauer. 
Vi ønsker derfor at fremkomme med nedenstående bidrag, 
da vi ikke i perioden har modtaget henvendelser om emnet, 
hverken fra det politiske niveau eller administrationen. 
Seniorrådet finder ikke noget overraskende i at de 
foretagne analyser, beskrevet i sagsfremstillingen, viser at 
Kommunen kan ikke konkurrere med de private udbydere. 
Nu var Seniorrådets tanker heller ikke, at der skulle 
oprettes et korps i fuld skala. 
Vi ser snarere et korps, som f.eks. kunne kaldes Vikarkorps 
Light eller Internt Hjælpekorps, hvortil bl.a. disse kandidater 
kunde melde sig, på tidspunkter hvor de har overskud og tid 
til at påtage sig nogle ekstra arbejdsopgaver: 
Tidligere pensionerede medarbejdere. 
Nuværende medarbejdere. 
Andre medarbejdere med relevant baggrund. 
Den indlysende fordel er, at den fremmødte vikar på 
forhånd har et kendskab til de lokale forhold. 
Seniorrådet finder ikke, at et sådan korps kommer i konflikt 
med bekymringerne i sagsfremstillingen. 

8. Udbud vedr. 
elektroniske låse 

I forbindelse med udbud af elektroniske låse på 
plejehjemmene, har Tunelle klaget over at der midt i 



27.00.00-A00-65-21 udbudsprocessen blev ændret på indholdet, hvilket de fik 
ret i Klagenævnet. 
Seniorrådet finder det beklageligt at en sådan fejl udsætter 
opførslen af det nye låsesystem. 

 

På Seniorrådets vegne 

Lissi Gyldendahl 

 
 

 


